
Strong säsong av flicklagen.
Reidar Wige – friidrott och poesi   Ewa Ringler – 20 år i byn
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Värtaverket är den viktigaste energianläggningen i Stockholm. 
Kraftvärmeverket levererar fjärrvärme, el och fjärrkyla till bostäder 
och arbetsplatser runtom i huvudstaden. Det är en energifabrik i 
ständig utveckling sedan invigningen 1903. Då var det en ”reserv- 
och spetsanläggning” för elproduktion med kol som bränsle.

Bättre miljö och mer  
energi från Värtaverket

Information från Fortum VärmeGrannar

Samtidig produktion av el och värme
Från 1960-talet har fjärrvärme levererats från 
Värtaverket och 1977 invigdes det första kraft-
värmeverket. Satsningarna på samtidig pro-
duktion av el fjärrvärme har medfört stora vin-
ster såväl för klimat och miljö som för ekonomi.

En av fjärr- och kraftvärmens stora fördelar 
är möjligheten att kunna utnyttja många olika 
former av tillförd energi. Detta har inneburit att 
det tidigare beroendet av fossil olja har  brutits. 
Samtidigt ökar inslaget av förnybar energi. 
 Biobränslen och lagrad solenergi från Lilla Vär-
tans vatten hör till de förnybara energiformer 
som drastiskt minskat skadliga utsläpp från 
anläggningen.

Kraftvärme, det vill säga samtidig produktion 
av el och fjärrvärme, har dessutom mycket hög 
verk ningsgrad. Det tillförda bränslet utnyttjas 
till mer än 90 %, vilket är betydligt mer  effektivt 
än när el och värme tillverkas var för sig.

Jättelyft för effektivare energi
Värtaverket är av stor betydelse för Stock-
holms hela energisystem. Verket fortsätter 
att utvecklas för att ligga på framkant som en 
miljö anpassad modern anläggning, för maxi-
mal nytta och med minimala störningar. Hög 
prioritet i utvecklingsarbetet har även de goda 
relationerna med grannarna i Hjorthagen.

Utvecklingen pågår ständigt. Under hösten 
2009 har verket bland annat kompletterats 
med rökgaskondensering för återvinning av 
värmeenergin i rökgaserna. 

Själva kondensorn väger 100 ton och för att 
kunna lyfta kondensorn på plats krävdes en av 
Europas största  kranar. Kranen har också synts 
från långt håll. 

Med rökgaskondensering kan Värtaverket 
omvandla mer energi till god fjärrvärme – med 
ännu bättre miljövärden.

en av europas största lyftkranar i arbete
värtaverkets nya rökgaskondensor väger 100 ton. under 
hösten 2009 monterades en av europas största kranar på 
området för att genomföra lyftet av kondensorn på plats.

rökgaskondensorn väntar på  
att hissas på plats.
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Enkelt sätt att stödja  
Värtans IK
Kanske brukar du köpa bingolotter eller tycker  
du att det vore roligt att återuppta den här spel
formen?

Så här kan du göra för att förenkla dina inköp 
av bingolotter och samtidigt ge Värtans IK ett 
bidrag, som inte kostar dig något extra.

Ring Bingolotto på telefon 0771440 440 eller 
gå in på Bingolottos hemsida, www.folkspel.se. 
Välj »Prenumeration«. Längst ned på sidan fyl
ler du i dina namnuppgifter och antal lotter. Välj 
sedan Värtans IK, som den förening som du vill 
stödja. Här finns dels Värtans IK, dels Värtans IK  
Bowling. Du väljer själv.

I fortsättningen får du dina lotter hemskickade 
till dig en gång i månaden, med  automatisk rätt
ning och vinstpåminnelse.

Behöver du hjälp ring Mats Rehn, 664 16 45.

Omslagsbilden��Spårvagn�linje�5�vid�Ropsten�1908.�Lägg�
märke�till�den�öppna�släpvagnen.�1�maj�1905�öppnades�spårvägen�
till�Värtan�(Tegeluddsvägen–Lidingövägen).�1�december�1907�för-
längdes�linjen�till�Ropsten.�Om�några�år�går�det�sannolikt�spårvagn�
på�nytt�till�Ropsten.�(Bild�Spårvägsmuséet)

Julgransplundring  
i Kyrksalen 17 januari
Julgransplundringen inträffar söndag 17 januari  
kl 15.30 i Kyrksalen bakom Hjorthagskyrkan. 
Dans kring granen till levande musik, fiskdamm, 
kasper teater, lotterier.

Biljetterna för barnen kostar 50 kr. Barnen 
får saft, bulle och godispåse. Vuxna fri entré. 
 Kaffeservering och lotteri för de vuxna. Berätta vid 
anmälan om du inte vill att ditt barn ska få godis, 
vi har alternativ.

Biljetter betalas vid entréen, men beställs 
senast torsdag 14 januari. Ring eller mejla Mats, 
664 16 45, mats.erik.rehn@gmail.com

Tack till Engelbrekts församling som lånar ut 
Kyrksalen utan kostnad.

Miljöboxen
Ett smart sätt att medverka till minskad miljö
förstöring, samtidigt som Värtans IK gynnas, är att 
köpa Team Fortums Miljöbox. Boxen innehåller 
bland annat en lågenergilampa och en duschtimer. 
Fortum förser Värtans IK med boxar utan kostnad 
och varje försäljningskrona går till klubbens kassa. 
Pris 100 kr. Beställ av Mats Rehn, 664 16 45,  
mats.erik.rehn@gmail.com

Kasperpubliken�på�2009�års�julgransplundring.

Valborg på  
Idrottsplatsen
Boka redan nu in Valborg på Hjorthagens IP i din 
almanacka. Sedvanligt program:

19.45 Fackeltåg från kyrkan. Facklor 20 kr.
20.00 Bålet tänds på Idrottsplatsen.  

Servering, grillar, lotterier.
Tack till Engelbrekts församling som sponsrar 

hög talaranläggningen med mera.

Tack Jan Olson 
Huvudstyrelsens sekreterare fyllde 60 i somras. 
Hans förslag var att polarna som ville uppvakta 
honom kunde göra det genom att sätta in en skärv 
på klubbens plusgiro. Det blev ståtliga 5800 kr.  
Bra idé eller hur?

Värtans IK:s årsmöte
Medlemmarna kallas till årsmöte måndag  
29 mars 2010 kl 19.00 i klubblokalen på  
Hjorthagens IP.
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Det är höstruggigt och runt 
omkring oss här i Hjorthagen 
är det en frenetisk aktivi
tet. Träd har fällts nere vid 
Lidingövägen för att ge plats 
åt Norra länken, som man nu 
kan ana. Trafikleden kommer 
att svepa nedanför Lanfors
vägen och kampen för att få 
den nergrävd eller inbyggd är 
sedan länge förlorad. Hur ska 
det bli för oss då trafiken släpps på 2015?  
En tröst är att det blir färre bilar i Lilljansskogen.

Även den första etappen av Norra Djurgårdsstaden, 
som jag tycker borde heta Husar hagen, som är 
det gamla namnet, har kommit en bit på väg. Den 
första etappen med cirka 700 lägenheter ska vara 
inflyttningsklar 2012. En relativt sent kläckt idé är 
att de båda gasklockorna i stål ska rivas och ersättas 
med bostadshus med liknande höjd och utseende. 
400 lägenheter talas det om i de nya runda jättehu
sen som kan vara klara 2014.  
Hur ska det kännas att bo i Hjorthagen utan stål
gasklockorna? Den lilla har funnits sedan 1912 och 
den stora sedan 1932. 

En följd av alla de nya bostadsbyggena är att vi 
äntligen blir av med kraftledningen genom Abessi
nien. Tunneln under Hjorthagen lär vara tämligen 
klar, så att ledningen snart kan flyttas dit. Det ska 
bli skönt!

Kanske kan det även bli så att 
ställverket, det så kallade 
Pampas, kan avvecklas. Pam
pas har funnits sedan 1947 
och skulle knappast saknas 
av någon om nu Fortum kan 
hitta en ny placering eller 
gräva ned den. Kanske kan 
det äntligen byggas bostäder 
på sluttningen nedanför ten
nisbanorna.

Däremot skulle jag bli riktigt förvånad om skyskrapan 
på nuvarande rondellen i Ropsten skulle bli verk
lighet. Jag har knappast träffat någon som gillar 
den idéen och hur ska den få plats?

Men hur ska det bli den dag då 5000 nya lägen
heter står klara i Norra Djurgårdsstaden/Husar
hagen? Kommer det att kunna byggas broar mellan 
de 20000 nya invånarna och de 2000 nuvarande? 
Vi får hoppas det. Vi nuvarande Hjorthagsbor har 
några trumf på hand: Tunnelbanan, skolan, Med
borgarhuset och Folkkulturcentrum (som kommer 
att stanna i Hjorthagen), kyrkan och så idrottsplat
sen förstås. Kanske Värtans IK, som just nu är lite 
på dekis när det gäller seniorfotbollen, kan få en 
nytändning med ett mycket större befolkningsun
derlag? Kanske kan det bli en ny storhetstid, som 
då barnrikehusen stod klara 1939 och Jompa Eriks
son och många andra blev hjorthagsbor…  
Så får det bli.      mats rehn

Prisextra�i�förgrunden.�
Etapp�2�närmast.�
Etapp�1�på�andra�
sidan�Gasverksvägen.

Hur ska  
det bli ?
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Reidar Wige berättar

Med adressen Ahlsellvägen 22 följer en 
utsikt över Hjorthagens IP. Alldeles under näsan 
låg löparbanorna, kolstybbsbanorna – och det var 
detta friidrottsliga som skulle komma att prägla 
min barndom och ungdom (1940 och 1950tal) i 
denna ortsliga fotbollsmassivitet. Fotbollen fanns 
naturligtvis med, som just fotboll: en magisk läder
kula, särskilt som ny och brunblank, osliten och 
doftande! Och vid enmålsimprovisationerna med 
grabbarna nere på »plan«. De mest kända spelarna 
i Värtan kände jag naturligtvis till. Efter matcherna 
kunde man samla ur fotbollsskorna urdragna dob
bar uppe vid de gamla omklädningsrummen. De 
hade ett visst samlarvärde, speciellt tappade helt 
oanvända. – Men ändå: fotbollen och Värtans IK 
var något i periferin. Blev aldrig centralt.

Friidrott och skridsko. Central blev däremot 
friidrottsanläggningen och vintrarnas på sandpla
nen uppspolade skridskois. Runt, runt, varv efter 
varv på friåkningsdelen, varje vinterkväll, och en 
varm korv i Nilssons kiosk.

Tidigt kom, jag kan ha varit 7–8 år, vår och 
sommarsöndagarnas förmiddagar att bestå av att 

farsan och jag gick ned till en av längdhoppsgro
parna (den på kullen bakom de dåvarande enda 
läktarna), och jag hoppade ... år efter år... slog 
personliga rekord som noterades i en liten anteck
ningsbok, spännande från 3 meter till 5 meter. Då 
tar det vid som jag känt att jag var ämnad att bli: 
löpare, medeldistanslöpare.

Löparen. Nere på Hjorthagens IP hade MP för
lagt sin friidrottsträning. Dessa kvällar höll jag till 
där i träningsoverall och sprang, fascinerad av dessa 
löpare – deras löpsteg ... Bo Åhlén, en av Sveriges då 
främsta sprinterlöpare, Rune Larsson, en legenda
risk stabil 400 mhäcklöpare ... 1950tal, fram mot 
mitten. Där fanns visserligen ingen medeldistans
löpare i MP som förebild, men när jag blev värvad 
till MP så var det ändå inte aktuellt att en som 
var i min ålder (11–12 årsåldern) skulle tävla som 
medeldistanslöpare. Det blev att genomlida något 
år som medioker kortdistanslöpare med de första 
spikskorna, vita av märket Sisu.

Tidpunkten kom då det var dags att söka upp 
och läsa på de små startplåtarna som fanns på 
sargen runt kolstybbsbanorna var man ryckte 

Reidar�Wige�i�startgroparna�på�Hjorthagens�IP�1956.��
�Reidar�föredrog�dock�löpning�där�startgropar�ej�behövdes.
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igång ett 1500meterslopp. MP och jag hade 
då runnit ut i sanden. Och så blev det ett antal 
1500 meterslopp i ensamt majestät, på tid, allt 
bättre tid. Beredande.

På gatan bredvid, Wenströmsvägen, bodde 
en som var knuten som ledare till IFK Lidingö. 
Från honom kom uppmaningen att åka ut till 
Lidingövallen och vara med i en ungdomster
ränglöpning. Det var våren 1956, jag var 14 år 
och vann. Från då tävlade jag för IFK Lidingö 
och nådde under de kommande åren fram 
till att faktiskt vara den bäste på 1500 meter i 
Stockholm i ungdomsklassen 17–18 år. Jag blev 
uttagen i Stadslaget och nådde sedan med IFK 
Lidingö många tätplaceringar i Stadsloppet och 
Dagbladsstafetten.

Erik Ny. Vad jag skulle vilja säga med de här 
raderna är att det kan kännas sorgligt, förarg
ligt, att den klubb jag tävlingslöpte för inte var 
Värtans IK – att det på denna plats inte kunde 
finnas en kraftfull friidrotts och löparkultur. 
Vid invigningen av Hjorthagens IP 1934, en 
mycket regnig dag, var det ändå den tidens 
främste medeldistansare Erik Ny, som gästade 
och sprang. n

Redaktörens�kommentar. Värtans IK hade även friidrott 
(eller allmän idrott, som det även kallades) på programmet 
från 1924 och fram till omkring 1950. I skrifterna  kallas 
sektionen för »VIK:s sorgebarn« och den hade svårt att 
hävda sig mot bollsporterna. Dödsstöten kom då idrotts-
platsen byggdes om och löparbanorna mm helt togs bort. 
Återinvigningen av den rena fotbollsarenan skedde 1980.

Reidar�på�idrottsplatsens�kolstybbsbanor.

Under senare år har Reidar 
Wige gett ut ett trettiotal små 
dikthäften med namnet Pro-
totypi. Fler dikter av Reidar i kommande 
nummer av Värtabladet.

Reidar Wige. Född 

1942. Fd postiljon, 

brev bärare. Har utgivit 

flera diktsamlingar bland 

annat »En ortsbild allt 

skarpare«, där Hjorthagen 

är det främsta motivet. 

Reidar Wige har djupa 

rötter i Hjorthagen. Hans farmor och far kom till 

Hjorthagen i  mitten av 1920-talet. Fadern var 

hamnarbetare och när han träffade Reidars mor, 

servitris på gasverkets och hamnens näringsstäl-

len, flyttade de in i lägen heten på Ahlsellvägen, i 

och med att Hjorthags höjden stod klart 1937. 
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Artemisgatan 18   Telefon 664 55 07       Öppet: vardag 10–22, lör–sön 11–22

fullständiga rättigheter

Pizzor   Husmanskost   Sallader 

Dagens tips   À la Carte 

Dagens serveras 10–14

ät hos oss – eller ta med

662 90 40 · Artemisgatan 49 A · www.ropstenstrafikskola.se

Du kommer att köra Mini 
Cooper Tdi. En miljöbil som 
går på Biodiesel. Den drar 
bara 0,38 liter milen.

Lite bättre och personligare
Vi har utbildningar för 
n B-körkort – intensiv och automat
n Handledare 
n Risk 1 – alkohol och droger
n Teori samt cd med 520 teorifrågor
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Här fortsätter romanen om Helge. Vi får följa Helge och några medlemmar i hans familj från 
1902 fram till 2008. De tidigare kapitlen hittar du på Värtans hemsida: www.vik.a.se

Kapitel 1: Helge får anställning på Värtaverkets byggarbetsplats 1902.
Kapitel 2: Helge blir kvar på Värtaverket som timanställd driftarbetare och flyttar 1904 till Hjorthagen. 

Han blir inneboende hos brodern Anton och dennes hustru Karin, vilka bor i en av gasverksvillorna.

av Mats Rehn
Helge kapitel 3 ;  Storstrejken (1909)

Helge och Elin stod en bit ifrån den nybyggda 
Hjorthagskyrkan och såg ut över Lilla Värtan. 
Bortom Lidingöbron, utanför gasverkshamnen låg 
krigsfartyget Örnen med kanonerna riktade mot 
gasverket. Augustisöndagen var kall och klar och 
kyrklockorna kallade till högmässa. Några äldre 
hjorthagsbor, men även ett antal östermalmsbor 
hörsammade kallelsen. 

Helge kände obehag, när han betraktade Örnen. 
Det hjälpte inte att han hade Elin vid sin sida. Elin 
bodde i gasverksvillan intill med sina föräldrar och 
fyra bröder och Helge hade lärt känna henne un
der kaffestunderna i syrenbersån inne på gården. 

Hon var så annorlunda, stillsam och vänlig, men 
vass i repliken emellanåt.

Storstrejken hade förmörkat tillvaron. Store
bror Anton hade, liksom många av hans arbets
kamrater, sagt upp sina anställningar på gasverket. 
Det var deras sätt att delta i strejken, trots att de 
egentligen inte fick. Karin tyckte att Anton gjorde 
rätt. »Nu är det dags för arbetarna att hålla ihop«, 
brukade hon säga med en ilsken blick på Helge. 
Stämningen i lägenheten var förstörd. Helge kände 
att Anton och Karin såg ner på honom, ja rent 
av skämdes för honom. Men Helge vågade inte 
riskera sin anställning på elektricitetsverket. Han 

Torpedkryssaren�Örnen�övervakar�läget�utanför�Värtagasverket�under�Storstrejken�1909.�
Hjorthagskyrkan�invigdes�tidigare�detta�år.
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hoppades på en tjänst som ordinarie driftarbetare. 
Inte ville han i längden fortsätta att vara timan
ställd. Som tur var kände han Elins stöd.  

Trots att Helge bara var timanställd, fick han 
nu lära upp de tjänstemän, inkasserare och avlä
sare, som fått order att sköta driften. Helge gick 
till arbetet med olust och han visste att andra ar
betsvilliga kände likadant. Glopord som »guling«, 
»klassförrädare«, »strejkbrytare« och »svartfot« 
haglade över dem. 

Helges mor fyllde år den här söndagen och mor 
och far var hembjudna till gasverksvillan. Helge 
och Elin begav sig hemåt. De valde att gå bak
vägen över gården för att undvika Andra gatan 
och »Politiska knuten«, där de strejkande brukade 
hänga för att diskutera och spela kort. När Helge 
och Elin stod vid trappen utanför nr 18 hörde de 
att mor och far kommit och att grälet redan var i 
full gång. Helge uppfylldes av sin vanliga rädsla 
för fadern och kramade Elins hand. »Nu ska vi se 
vem som skäller värst«, viskade hon

»Hur kan du vara så infernaliskt dum att du 
frivilligt säger upp dig«, skrek far åt Anton. Anton 
reste sig och slog näven i bordet. »Du begriper 
ingenting far. Den som inte deltar i strejken kom
mer att bli utfryst för all framtid. Det är så det 
fungerar i Hjorthagen. Du strejkade ju själv för 
ett par år sedan med de andra mjölkkuskarna och 
borde väl begripa vad det vill säga att vara strejk
brytare. Jag skulle inte vilja byta med Helge, när 
strejken väl är över.«

Helge förstod att Anton på sitt sätt hade rätt 
och han önskade att han var lite modigare. Men 
aldrig skulle han våga trotsa far eller arbetsled
ningen som Anton gjorde. Far lät sig inte övertygas: 
»Att strejka är en sak och att säga upp sig är något 
helt annat. Ska det vara så svårt att begripa?«. Karin 
klingade i glaset och fick tyst på de grälande. »Nu 
får ni stilla er. Det är ju svärmors födelsedag och 
den som är snäll får kaffe och hembakta kubbar.«

När Helge ett par veckor senare steg in i köket, satt 
Karin vid den svarta gjutjärnsspisen och grät. An
ton satt likblek vid köksbordet. Helge förstod vad 
som hänt. Anton hade inte fått tillbaka sitt arbete 
på gasverket nu när strejken till sist var slut. Det var 
likadant på elektricitetsverket, där kanske två av tre 
som sagt upp sig för att strejka, inte var välkomna 
tillbaka. Helge kände att han själv gjort rätt, när 
han inte strejkat, men hur skulle det gå för Anton 
och Karin?

»Nu lämnar vi den här stinkande hålan«, 
fräste Anton. »Karins pappa har ju blivit rättare på 
Tibble gård i Täby och jag får alltid något arbete 
där. Vi flyttar första oktober, bara så att du vet det.« 
Hur ska det bli för mig? Var ska jag bo?, tänkte 
Helge. Kanske kunde han få bli inneboende hos 
Elins? De borde ju ha plats, nu när Nils och Verner 
flyttat hemifrån. Helge förstod att många famil
jer skulle lämna Hjorthagen, efter den förfärliga 
strejken och att många lägenheter skulle bli lediga. 
Kanske kunde han och Elin flytta ihop. Men hur 
skulle de få råd med hyran, nu när lönerna sänkts 
efter strejken?    Forts. i nästa nummer

Demonstrationsmöte�vid�Ugglevikskällan�i�Lilljansskogen�
6�augusti�1909.�Skräddaren�och�fackföreningsmannen��
Claes�Emil�Tholin�talar�inför�40000�personer�(enligt��
Social-Demokraten).

Personerna i Helge är påhittade, men detaljer har 
ofta sin motsvarighet i verkligheten.  
Följande huvudpersoner figurerar:
Anton (1875–1934) – äldre bror till Helge –  

anställd på Värtagasverket
Karin (1876–1941) – Antons hustru – sömmerska 
Helge (1884–1961) – anställd på Värtaverket 
Elin (1886–1970) – Helges hustru – strykerska 

senare sömmerska
Vera (1915–92) – Helges och Elins yngsta barn
Jerry (f. 1938 ) – sonson till Helge och Elin
Jenny (f. 1972) – dotter till Jerry. Jenny ärver  

Veras lägenhet i Hjorthagen



12

ALLMÄNNA FLYTT
& EXPRESS AB

ALLMÄNNA FLYTT
& EXPRESS AB

Artemisgatan 47    ☎   08-6642809

Artemisgatan 47    ☎   08-6642809

Packning

Flyttning

Städning

	 ÖPPET

	mån–fre	 8–21
	 lör	 9–21
	 sön	10–21

Välkommen!
önskar Karin Jansson med personal

Artemisgatan 17 · 664 43 91

Lex Inkasso erbjuder en kedja av 

personliga Credit Managment

tjänster.¶ Vi fungerar som ditt  

kunniga bollplank inom kredit

riskhantering.¶ Vi vårdar dina  

kundrelationer men satsar på  

snabbhet och effektivitet när det  

gäller dina ford ring ar.¶

BOX 1714, 183 17 TÄBY
TELEFON 08-544 432 40  TELEFAX 08-544 432 45

E-POST info@lexinkasso.se

DataKontoret levererar 
tillbehör och datorprodukter

till små och stora företag.

Vi har även ”skåpservice”
– kontakta oss gärna för en

presentation.

www.datakontoret.com
info@datakontoret.com

Tel 08-660 01 94
Fax 08-660 01 67
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Rulle Lindståhl
Att Rulle Lindståhl (1924–16 mars 2009) egentligen 
hette Rolf var inte så allmänt känt. Pappans familj kom 
till Hjort hagen redan 1898. Rulle växte upp i en av 
gasverksvillorna och det var här på Långkorvens gård, 
som Rulle utvecklade sitt artisteri som bollspelare. 
 Rulles idoler var bröderna Mon than och som 19-åring 
blev han bofast som center i Värtans A-lag. Han var 
knappast någon vanlig centertank, utan virvlande 
snabb och teknisk. Han bara blåste förbi motståndarna. 
Som spelare var Rulle en riktig bohem. Ibland kunde 
han göra 3–4 mål, ibland hade han ingen lust alls att 
anstränga sig. 

För många Hjorthagsbor är Rulle fritidsledaren. I 
över 25 år drev han tillsammans med Socialförvaltnin-
gen en egen skolklubb i Värtagårdens hus. Klubben var 
till för barn som var för gamla för att ha en plats på 
Fritidshemmet. Rulle hade bestämt att det skulle vara 
förbjudet att svära på klubben. Rulle Lindståhl porträt-
terades i Värtabladet nr 1 1983.

Åke Dahlberg
Åke Dahlberg (1928–23 april 2009) var son till Vär-
tans legendariske ordförande Erik Dahlberg (ordförande 
1927–1950). Åke var aldrig själv aktiv i Värtans IK, 
men tog kontakt med klubben 2004 för att skänka en 
del tavlor med Hjorthagsmotiv till klubben. Dessutom 
framförde Åke önskemålet att Värtans IK skulle stå 
som ensam arvinge vid hans bortgång. I gengäld skulle 
klubben stå för allt det praktiska, som hör till, när en 
ensamstående går bort.

Åke som hela sitt liv bodde kvar i lägenheten på 
Folkungagatan var hammarbyare, men tyckte att hans 
tillgångar gjorde större nytta i pappans ögonsten 
Värtans IK. Åke arbetade hela sitt liv som servitör och 
hovmästare på kända krogar i Stockholm. Åke Dahlberg 
porträtterades i Värtabladet nr 1 2005.

Bert Rudin
Bert Rudin (1921–5 maj 2009) var som målvakt en 
av de stora i värtafotbollens historia. Han debuterade 
1939 som 18-åring borta mot Ljusne i Söderhamn 
och Värtan vann med 2–1. Bert var Värtans målvakt 
fram till 1950. Berts styrka var att han kunde domi-
nera luftrummet med sin spänst och greppsäkerhet. 
Många klubbar försökte värva honom, men han förblev 
Värtan trogen, både som målvakt i fotboll och bandy, 
men även som lagledare, sekreterare, materialförval-
tare, klubbmästare och organisatör av Värtans schack-
verksamhet. 

Det var till Bert man skulle gå, när man behövde 
identifiera spelare på gamla lagbilder eller rent av leta 
fram bilder och artiklar från Värtans historia. Sonen 
Rolf, dominant som Värtans mittback under 1960- och 
1970-talen, har ärvt denna roll och detta intresse. Se 
Bert som 19-årig målvakt i en av de fyra DM-finalerna 
på sidan 24. Bert Rudin porträtterades i Värtabladet  
nr 2 1982.

Rune Monthan
Rune Monthan (1923–24 maj 2009) var i Värtans IK 
känd som aktiv i fotboll, ishockey och bowling. Rune 
var glad och intensiv både som människa och idrotts-
man. I den berömda fotbollsfamiljen Monthan var han 
»lillpojken« till farbröderna Herbert, Axel och Oscar. 
Runes pappa Sven (f 1902) spelade bandy i Värtan 
och var näst äldst i syskonskaran på tio barn.

Pappan var expeditionsföreståndare på Myrstedts 
matt firma på Kungsgatan och här fick även Rune 
anställning, innan han så småningom med ett par kom-
panjoner startade en egen mattfirma, som importerade 
mattor från bland annat Iran. Rune och hans Ann-Mari 
blev tidigt abbisbor, först på Krångedevägen och från 
1965 på Wenströmsvägen.

A-laget�1944.�Bakre�längst�till�höger�Rulle�Lindståhl;�främre�3:a�
från�vänster�Bert�Rudin,�främre�längst�till�höger�Rune�Monthan.

Ulla�och�Rulle�Lindståhl.

Till minne

Åke�Dahlberg�2005.
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Det är inte mycket man känner sig tvärsäker 
om här i livet, men när jag under åratal hört Ewa 
Ringlers namn nämnas, har jag aldrig hört an
nat än starkt uppskattande ord. Ewa är helt enkelt 
»Hjorthagens ängel«, ett omdöme som för länge 
sedan förknippades med en annan Hjorthagslä
kare, Eva Platon.

Ewa Ringler firar just nu (september 2009) ett 
20årsjubileum som läkare på Hjorthagens vård
central. 1989 sökte och fick Ewa tjänsten i Hjortha
gen. Vårdcentralen hade öppnats 1983 och under 
de första åren var Anita HjorthPettersson dess 
läkare. Ewa Ringler kom närmast från vårdcentra
len på Fältöversten, där hon arbetat 1986–89. Från 
början trodde dock Ewa att hon skulle bli St Eriks 
sjukhus trogen. Det var där hon fick sin första 
tjänst 1980, men så lades sjukhuset ned 1985 för  
att bli ögonsjukhus.

Född i Gliwice. Efter dessa inledande faktaupp
gifter kommer vi att tala om Ewas liv som det såg 
ut långt innan tanken på att bli läkare fanns. Ewa 
föddes 1947 i staden Gliwice i sydvästra Polen. 
 Familjen Gajewski hade strax efter andra världs
kriget, 1946, flyttat västerut till de trakter som 
tidigare hade varit tyska. Det rådde stor folkbland

ning i dessa områden, men Ewa beskriver det som 
att alla arbetade med det gemensamma målet att 
återuppbygga det sönderslagna Polen. Ewa var 
familjens enda barn. Pappan, som nyligen gick 
bort, nära 100 år gammal, arbetade på ett arkitekt
kontor, medan mamman, som fortfarande lever 
och bor kvar i Polen, sysslade med administrativt 
arbete på stadens tekniska högskola.

Ewa var duktig i skolan och påbörjade så 
småningom universitetsstudier i Krakow. Hen
nes ämnen var litteratur och slaviska språk. Här 
träffade hon också sin blivande make Jan Ringler. 
Ewas framtidsplan var att bli lärare eller kanske 
språkforskare. Men så förändrades klimatet i Polen 
1968. Demonstrationer mot det sovjetiska infly
tandet hörde till vardagen och Ewa och Jan deltog, 
dock utan att vara särskilt framträdande. Regimen 
lade helt orättvist skulden på demonstrationerna 
på den judiska spillra som överlevt Förintelsen. 
Eftersom Jan har judiskt påbrå tog Ewa och Jan illa 
vid sig och bestämde sig 1969 för att lämna Polen.

Varför just Sverige? Ewa svarar leende att 
orsaken nog var Astrid Lindgrens »Barnen i Bul
lerbyn«. Ewa hade med förtjusning läst boken som 

Hjorthagens�vårdcentrals�personal�2009.�Från�vänster:�Anette�Timgren,�läkarsekreterare�och�dataansvarig,�Eva�Andersson,�
distriktssköterska,�Nettan�Kihl,�distrikssköterska�(boende�utanför�Uppsala,�men�först�på�plan�i�alla�fall)�och�Ewa�Ringler.

Ewa Ringler: Hjorthagens läkare i 20 år
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flicka och identifierat sig med Mellangårdens Lisa. 
Boken hade gett henne en ljus bild av Sverige, som 
hon från barndomen alltid velat se med egna ögon.

I Stockholm fullföljde Ewa sina universitets
studier i slaviska språk och hoppades på en fram
tid som språkvetare. Konkurrensen om de få 
arbetstillfällena var dock benhård. Ganska många 
polacker kom till Sverige vid den här tiden och 
det saknades inte personer med forskarmeriter. 
Dessutom var Ewas kunskaper i svenska förstås 
på nybörjarstadiet. I stället satsade Ewa på att 
lära sig svenska, samtidigt som hon arbetade som 
sjukvårdsbiträde på sjukhus. 1973 föddes dot
tern  Natalie och ett par år senare kände sig Ewa 
redo för en svensk yrkesutbildning: hon sökte in 
på tre utbildningar: Bibliotekshögskolan i Borås, 
sjuk sköterskeutbildning samt läkarutbildning. 
Märkligt nog kom Ewa in endast på läkarutbild
ningen. 1980 blev Ewa klar som läkare och så blev 
det läkartjänster på St Erik, Fältöversten och så i 
Hjort hagen.

Ewa tyckte mycket om att studera medicin, 
även om den organiska kemin inte var så lustig. 
Ewa fortsatte dock även att odla sina humanis
tiska intressen och läser mycket skönlitteratur och 
skriver även en del själv. De humanistiska generna 
har uppenbarligen förts vidare till barnen, teater
regissören Natalie och sonen Sebastian (f 1981), 
som just nu studerar filmklippning på Dramatiska 
Institutet.

Hjorthagens vårdcentral Hur ser då Ewa 
på sina 20 år som läkare i Hjorthagen? Ewa, som 
alltid väger sina ord väl, tar till ett starkt ord: hon 
älskar Hjorthagen. Hon tycker om det lilla samhäl
let med dess sammanhållning och har som läkare 
kunskap om de nätverk som finns, både inom 
familjerna och inom bostadskvarteren. Personer 
hör av sig, när man oroar sig för grannar, som 
inte synts till och även andra yttringar av omtanke 
landar hos Ewa.

Just nu har Hjorthagens vårdcentral 2150 pati  
enter. Huvuddelen är Hjorthagsbor, men många är 
även utflyttade från Hjorthagen. Dessutom söker 
sig ett antal polsktalande personer till Ewa och 
vårdcentralen i Hjorthagen. En halv dag varannan 
vecka tjänstgör Ewa även på barnavårdscentralen 
på Riddargatan.

Arbetsbördan är stor och utan hjälp av en AT
läkare (person som befinner sig i slutet av sin läkar
utbildning) skulle Ewa inte orka med. Genom åren 
har hon haft minst 30 ATläkare till sin hjälp. I ett 
hörn av Ewa rum ser jag ett litet diplom, som upp

lyser om att Ewa 2000 utsågs till årets handledare 
av läkarstuderande. Över huvudtaget talar Ewa 
med stor uppskattning om sina arbetskamrater och 
tycker att de jobbar vidare i en mycket positiv tra
dition på Hjorthagens vårdcentral. Många patienter 
minns säkert, Anita HjortPettersson, syster Britta, 
Ingrid, Viveka och Ulla och Lena på labbet.

Ewa har någorlunda orkat med en ständigt 
växande arbetsbörda och en orsak är säkert den 
värme och uppskattning som hon känner från sina 
patienter. De tidsödande kommunala resorna från 
hemmet i Tallkrogen är påfrestande, men när Ewa 
väl är i Hjorthagen känns det lättare. Här är hon 
behövd och här känner hon sig hemma. När hon 
promenerar till sitt arbete, tittar hon automatiskt 
upp mot fönster, där personer, som inte längre är i 
livet, en gång bodde. 

Det är bara att hoppas att Hjorthagen får be
hålla Ewa Ringler ännu i många år. Hennes filosofi 
är att ingen är oersättlig, men inte blir det så lätt att 
efterträda Ewa Ringler. Jag har känt henne i många 
år och jag vet att hon är ytterst ansvarstagande, 
seriös, lyssnande och ödmjuk. Hennes grund
inställning är att patienterna är specialister på  
sitt tillstånd, men att hon som läkare förstås kan 
hjälpa till.   mats rehn

Ewa�Ringler�(sjömanskragen)�i�första�klass�1955.

Bokningsnummer 14065
När du eller företaget bokar en resa med Tallink Silja 

Line anger du bokningsnumret 14065. Då får du rabatt 

och Värtan bonus ersättning. Du reser billigare, samti-

digt som du gynnar Värtans IK. Fiffigt, eller hur?

www.tallinksilja.se   telefon 08-22 21 40
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Thai & Sushi

Ropsten
Thai Food & Sushi

Take away
08-664 64 40

Vi finns på bussterminalen vid Ropsten

HJORTHAGENS MÄKLARE SEDAN 1991

Reg. Fastighetsmäklare Johnny Harrelind 
Wenströmsvägen 6 i Abbis.

johnny.harrelind@fmf.se · www.harrelinds.se

Jag kan Hjorthagen utan och innan efter 

att ha sålt 360 lägenheter här. Försälj-

ningen sköter jag personligen, från början 

till slut. Flyttstädning och deklarationshjälp 

ingår i priset. Alla dagar kl 8–22 når du 

mig på 664 07 50.
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Eva Platon och Gubben Nordström

När det går i baklås 

H. JIDBERGS
LÅSFIRMA 

Sibyllegatan 18 
661 18 76

»Vi ses på Tellus. Det är bysst med indianer i 
hyddan«, säger Jompa när jag vill träffa honom. Vi 
ska ses på fritidscentret Tellus nära Hornsgatan, 
eftersom det är stambyte i Jompas kåk. Lägenheten 
är inplastad och känns som en indianhydda. När 
jag berättar om intervjun med Ewa Ringler i det 
här numret, associerar Jompa förstås till sin barn
doms Hjorthagsläkare Eva Platon.

Eva Platon och tvålplåstret  Eva Platon hade 
sin mottagning i hörnan av Artemisgatan och 
Skogvaktargatan. I Jompas ögon var hon en gam
mal tant, oändligt vänlig och snäll. Hon gick under 
benämningen »Hjorthagens ängel«, men Jompa 
hade inte så mycket med henne att göra, eftersom 
han var ung och frisk. Jompa kommer dock ihåg 
att hon rekommenderade att använda tvålplåster 
på de infekterade skrubbsår alla ungar fick stup i 
ett. Tvålplåstret såg ut som en kola. Man bröt av en 
bit, som man mjukade upp och lade på såret. Det 
hade en effektiv läkkraft, men blev så småningom 
förbjudet, eftersom det tydligen innehöll bly. 
Jompa har kvar ett tvålplåster i samlingarna.

Korsetten  Jompas samlingar rymmer även 
den korsett som han fick i början av 1950talet då 
han drabbades av ett svårt diskbråck. Han hade 
debuterat i Djurgårdens allsvenska lag 1951, men 
hans karriär blev snabbt hotad. Det var så illa att 
han inte hade någon känsel i vänster ben. Kända 
idrottsläkare som Sten Otto Liljedal, docent Hirsch 
och »Lammet« Ljungkvist ville ta fram sina knivar 
men Jompa vägrade. Han hade fått nys om ett hem 
där man samlade personer, som gått igenom miss

lyckade diskbråcksoperationer. Tills vidare fick 
han order om vila och försågs med en korsett, som 
Jompas syrror spände varje morgon.

Gubben Nordström  »Var är Jompa« und
rade AIK inför ett derby. »Diskbråck« blev svaret. 
AIKaren John Göras tipsade Jompa om Gubben 
Nordström, som höll till på Döbelnsgatan. »Har 
Eriksson korsett? Den tar vi bort.« Överhuvud ta
get sa Gubben Nordström tvärtom till allt som de 
vanliga läkarna ansåg. Ingen cortison, ingen vila, 
ingen operation, mycket grönsaker. Jompa lade sig 
på massagebänken och såg Johannes kyrka genom 
fönstret och lät Nordström börja massera. Efter 
några behandlingar och ett strikt träningsprogram 
med hantlar kunde Jompa börja spela fotboll igen 
efter en månad. »Jag visste att Sten Otto satt och 
väntade med kniven, men jag vågade inte berätta 
om Nordström för den riktige medicinaren.« I 
fortsättningen gick Jompa och resten av djurgår
darna till Gubben Nordström, när de drabbades av 
knepiga skador. För Jompa som var drygt 20 år var 
den 70årige Nordström förstås mycket gammal. 

I början av april 2009 tvingades Jompa under
kasta sig knivmännen för att få en ny höftled. Det 
är därför han just nu går omkring med krycka. 
Kryckan är försedd med ett litet djurgårdsmärke 
och Jompa är förstås glad över att Djurgården trots 
allt hängde kvar i Allsvenskan. Men Jompa har 
många goda vänner bland »kolsäckarna/gnagarna« 
och säger grattis till mig, som håller på AIK. Det 
var ju trots allt gnagaren John Göras som tipsade 
om Gubben Nordström.
    mats rehn
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Fortsatt ras för A-laget i fotboll
Förhoppningen inför säsongen var att 
Alaget skulle kunna stabiliseras i div 4 Norra, 
efter de två senaste årens degraderingar ur div 2 
och div 3. Men det ville sig inte och hissen fort
satte ner i femman. Vårsäsongen var skraltig, men 
hösten började bra, med oavgjort mot Sundbyberg 
och vinster både mot Viksjö och Österåker. Men 
därefter började högskoleterminen i Lund. Vad 
har det med saken att göra? Jo inte mindre än sju 
spelare flyttade till Lund för att studera (Lund lär 
vara ovanligt hett i studentkretsar) och den åder
låtningen klarade inte Värtan. Efter ett par täta, 
men förlorade ödesmatcher, blev det till sist en 
jumboplats med bara 15 poäng.

Huvudtränaren Stefan Eriksson, med allsvenskt 
förflutet i Djurgården, tvingades att mot slutet 

spela matcherna från start och gjorde det bra. 
Lagkaptenen och mittbacken Oskar Andersson 
bar ett tungt lass både på och utanför planen. Även 
assisterande tränaren Stefan Hagström gjorde sitt 
bästa, men tyvärr räckte inte Värtan till, trots ofta 
prydligt, men målsnålt spel. Förhoppningsvis ska 
nästa säsong i femman markera en vändpunkt.

Värtans 28 mål gjordes av: 
4 mål  Fredrik Svedberg
3 mål  Emil Andersson, Oskar Andersson, 
Christian Dreier
2 mål  Serge Tshimanga, Mathias Lund, 
Davide Carrano, Fredrik Perlskog, Marcus Tjärnberg
1 mål  Tobias Bergenwall, Victor Bergström, Alexan-
der Kloow, Erik Engström, Joakim Ludvigsson

Värtans�A-lag�i�avslutningsmatchen�4�oktober:��Bakre fr v:�Stamos�Chatzistamatiou,�Stefan�Hagström,�Stefan�Eriksson,�Jonas�
Millinger,�Vasilis�Chatzistamatiou,�Emil�Andersson,�Alexander�Gregersen,�Philip�Briland,�Axel�Gustavsson.���
Främre fr v:�Mathias�Lundh,�Pedro�Letelier,�Tobias�Bergenwall,�Oskar�Andersson,�Joakim�Ludvigsson,�Victor�Bergström.
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Värtastödet 2010
Värtastödet har en lång tradition. Idéen är enkel. 
Du som vill stödja Värtans IKs verksamhet sätter 
in ett valfritt belopp på klubbens plusgirokonto  
25 93 93 – 7. Varje bidragsgivare tackas i nästa num
mer av Värtabladet. Många tycker att införandet 
av namnet fungerar som en hälsning till grannar, 
vänner och bekanta.

Som alla småklubbar kämpar Värtans IK för 
sin ekonomiska överlevnad. Vi hoppas att du 
tycker att det är positivt att Värtans IK överlever 
och bland annat fortsätter att ge ut Värtabladet. 
Förhoppningsvis ger Värtastödet även i år klub
ben en rejäl kassaförstärkning, trots lågkonjunktur 
och annat elände. Gör inbetalningen senast sista 
februari 2010. Skriv ditt namn tydligt på talongen, 
så att vi kan tacka dig på avsett vis.

Mats Rehn, ordf , Britta Hidesten, kassör,
Jan Olson, sekreterare , Inge Lindström, ledamot

Tack för Värtagiven!
10 kr per A-lagsmål (28 mål) betalade:
Folke Jansson
Anders Hoff
Hans Lindgren
Bengt Dahlin
Alf Blixt
Claes Brodén
Inge Lindström
Bengt Sundholm
Bengt Berg
Jan Olson
Lars Johansson
Tord Hettman
Olle Palmén
Mats Rehn
Agne Bergström
Bengt Sparrelid
Tore Jäfvert
Thomas o Annelie Nilsson
Peter Arghe
Jan-Eric Carlsson
Leif o Titti Andersson
Jan Johansson

Lars Lundh
Ingeborg Lindström
Lennart Lindholm
Anders Jansson
Bo Sundholm
Roger Lövgren
Kurt Werner
Börje Forsberg
Kerstin Jansson
Leif Wahlström
Britta Hidesten
Bengt o Monika Pettersson
Bert Rudin
Rolf Rudin
Lars Hoff
Erik Östholm
Hans Sköldborg
Malin och Nisse Hellström
Marianne Carter Andersson
Leif Lindström
Conny Langetz

Stilstudie.�Emil�Andersson�tillhör�även�A-laget�i�fotboll.

Värtan åkte i våras oturligt ur div 2 efter 
kvaldramatik mot IFK Stockholm i Brand
bergens bowlinghall. Den här säsongen har 
inletts lovande och det ska nog så småningom 
bli chans att via kvalspel i april kunna återta 
platsen i div 2. I ligaspelet måste det noteras att 
Emil Andersson i ligamatchen mot Concordia 
utraderade Thomas Englunds klubbrekord 935 
på fyra serier. Emil slog hela 971 med serierna: 

233, 205, 246, 287. I den sista serien var Emil 
inte långt ifrån att upprepa pappa Leifs (Fiffi) 
bedrift att slå drömresultatet 300 poäng på en 
serie. Fiffi är den ende i Värtan som lyckats och 
har gjort det två gånger dessutom.

Vill du börja spela bowling i Värtan?  
Kontakta då Mats Rehn, 664 16 45,  
mats.erik.rehn@gmail.com

Emil Andersson slog klubbrekord i bowling
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Det var en gång några pappor som träf
fades på dagiset i Hjorthagen. De hade sina små 
flickor på – kan det ha hetat Månen? Papporna 
hade alla en anknytning till Värtan, som intres
serade föräldrar, pojklagstränare och i ett fall till 
och med som avdankad Alagare (dvs spelare) Där 
och då enades vi om att vi skulle skapa Värtans 
första flicklag. Några år senare tog vi med oss hela 
barnaskaran (födda 1995 och 1996) till Abbisplan 
för att leka fotboll en timme i veckan.

Av detta bildades så småningom ett flicklag 
(F95) och ett pojklag (P95). I F95 fanns även några 
flickor som var födda 96. Den här betraktelsen ska 
ägnas åt två av flicklagen, som 2003 började spela i 
St Erikscupen (Sanktan). Flickorna var då 7 och  
8 år gamla. 

 
Det skulle bli arbetsamma men lyckliga och 
framgångsrika år. Truppen i F95 laget var tyvärr 
aldrig särskilt stor och upplöstes av det skälet efter 
säsongen 2008. Laget hade då som första värtalag 
på länge lyckats gå till slutspel i Sanktan. Tre av 
flickorna på bilden ovan, AnneLi och Annika 
(båda målvakter) och Alice var med från början 
till slut. Alice (född 96) är fortfarande vindsnabb 
yttermittfältare i Värtans F96. Men låt oss ta hela 
historien.

2004–08
2004 deltog Värtan med tre flicklag i Sanktan, 
två F95 och ett F92. Och året därpå var det fem.

Värtans�F95�i�Gothia�Cup�2007.�Bakre raden från vänster:�
Ebba�Grytberg,�Esther�Moskovitch,�Mina�Rundkvist,��
Lea�Remarker�och�Antonia�La�Placa.�Främre raden från 
vänster:�Amanda�Chidli,�Hanna�Jedvall,�Klara�Berggren,�
Nike�Sporrong,�Beata�Enwall.�Målvakt:�Annika�Jansson.

De stora framgångarna infann sig 2006. Tränings
arbetet med tekniken och passningsspelet i cen
trum började bära frukt. F96 vann sin grupp i 
Sanktan med målskillnaden 70–2. Laget gjorde 
flest mål av alla flicklag i hela Sanktan och vann 
även bland annat Österåkerscupen och tog en 
meriterande tredjeplats i AIKcupen.

År 2007 blev ett fantastiskt år! Här följer en 
hård sammanfattning:

F95 kommer till Aslutspel i Gothia Cup och 
F96 kommer 1:a i NFFcupen 2:a i AIKcupen, 
1:a i Ersans Pokal, 1:a i Aroscupen 2007, 1:a i 
Österåkers cupen (andra året i rad) Gruppsegrare  
i Sanktan (andra året i rad).

Historien om Värtans Flickor 1996

Aroscupen�2007.

     »Full fart framåt – 

håll tätt bakåt – VÄRTAN!«

F95�2003�efter�vinst�mot�Enebyberg.�
Från vänster:�Anne-Li�Gustavsson,�
Sara�Wård,�Ebba�Hedlund,�Alice��
Wibaeus�och�liggande�Annika�Jansson.
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2008 ökades träningsdosen 

Och framgångarna fortsatte: 3:a i STcupen, 1:a i 
AIK Girls Star Cup, 2:a i Stockholms Champion 
Cup, seger i Boo Invitation Cup, seger i Ersans 
Pokal (andra året i rad), semifinal i AIK cupen, 
final i HSB Bospar Cup. Vinst i Hudik Cup 13–15 
juni. I Gothia Cup i Göteborg 13–20 juli kom F96 
till 1/8delsfinal som spelades på en åker där det 
var tjongaboll som gällde. Sollentuna gjorde det 
bäst och vann. Dessutom blev det slutspel i SCC 
med vinst över Hammarby samt vinst i den första 
11mannacupen Håbo Cup.

Det gick även bra i Sanktan och F95 nådde 
1/8 final. Laget hade vunnit stor respekt men redan 
under våren fruktade vi att detta var sista säsong
en. Därför säkrade vi i, samråd med olika klub
bar i stan, spel för dem som ville fortsätta. Tre av 
flickorna gick till Boo FF resp AIK och två till DIF 
F94 efter säsongsavslutet. Men F96 fortsatte.

Drömåret 2009
Inför säsongen 2009 tränade F96 intensivt på 
Kristineberg, i Spångahallen, Hjorthagsskolan, 
GIH och Östra Real och i Multihallen på Bosön. 
Under mars månad genomfördes även ett antal 
brottningspass för att förbättra styrka och kvick
het. Under utomhussäsongen blev det tre träningar 
i veckan på Östermalms IP och Värtans F96 fick 
äran att invigningsspela på Östermalms nya konst
gräs i en match mot Hammarby i Snöbollen.

I Sanktan spelade F96 med två lag, dels i div 2, 
dels i div 4. Div 2 är den högsta serien för åldersgrup
pen och målsättningen var att komma bland de fyra 
bästa, för att få en plats i F14 ELIT 2010. Det lycka
des! Laget gick även till slutspel och nådde ¼final. 
Laget i div 4 vann sin grupp vilket innebär att många 
av tjejerna varit med om att vinna sin grupp i Sank
tan 4 år i rad – det är det inte många som gjort.

Som vanligt var det även ett flitigt matchande 
i olika inomhusturneringar. Den största bedriften 
var finalplatsen i STcupen, Sveriges största inom
husturnering. Finalen förlorades på straffar mot 
Hammarby inför en fullsatt hall. I AIK Girl Star 
Cup nådde vi semifinal, där vi föll mot Boo FF, som 
senare vann hela turneringen. Men skam den som 
ger sig. Även Värtans IK skulle få stå som segrare. 
Inom 24 timmar lyckades vi en helg i januari att 
vinna inte mindre än tre turneringar: Täbyblixten 
Svår och Lätt samt Ekerö Futsal Cup. 

Laget har under vintern 2008/09 deltagit i utom
husturneringen Snöbollen, där det blev en tredje 
plats. Slutspelet i Ersans Pokal (som vi vunnit två år i 
rad) slutade med en andraplats efter förlust i finalen 
på straffar. Även i Hudik Cup förlorade vi finalen på 
straffar. Straffläggningsspöket fanns där men i 1/8 
final i Gothia Cup vann vi mot AIK – på straffar…

I Pingsthelgen åkte vi ner till Lund och tog hem 
Lundacupen. I juni till Hudik Cup och i juli tog vi en 
bronsmedalj, förlust i semin mot vinnaren av Gothia 
Cup med 1–0! Under en kall helg i oktober spelades 
McDonald Cup i Västerås, där blev det Guld !

Guld i McDonalds Cup i 
Västerås.�Tränare�Henrik�och�Hugo�
Berggren.�Stående från vänster:�
Anna�Lundin�Almkvist,�Olivia�Muhrbeck,�
Olga�Langenskiöld,�Evelina�Wrigstedt,�Nora�
Otterhäll,�Ebba�Halvarsson�och�Hanna�
Lindström.�Sittande från vänster:�
Vendela�Lagerljung,�Hanna�Jedvall�(K)�Tess�
Pergament,�Paulina�Mangell,�Klara�Berg-
gren�och�Julia�Huth.�Liggande:�Johanna�
Aspenberg�(som�vann�sin�första�turnering�
och�verkligen�visade�det!)�Med i laget 
är också:�Alice�Wibaeus,�Adèle�Brick,�
Erica�Kanold,�Emilia�Fredriksson,�Julia�Gus-
tavsson�Frick,�Daniella�Bornstein,�Emelie�
Hargeström,�Emelie�Westerberg�Coban,�
Wilma�Yourstone�och�Fiona�McDonald.
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Under hösten har hundratals 13åringar studerats 
för att få fram de 32 bästa spelarna i Stockholm. 16 
tjejer och 16 killar skulle tas ut och under Sanktan
finalerna på Skytteholms IP presenterades äntligen 
de lyckliga vinnarna på scenen. Värtans IK fick 
med två flickor i denna förnämliga samling: Klara 
Berggren och Olga Langenskiöld. Mellan 23 och 
28 november kommer Klara, Olga och de andra 

uttagna spelarna att ge sig ut på sitt livs äventyr. 
Resan går till Madrid med ett späckat program 
under sex dagar. Man kommer att bo på ett hotell 
med träningsanläggning intill. Matcher kommer 
att spelas mot Real Madrid, men även internt mel
lan Stockholm och Skåne. Det kommer även att bli 
något pass på Real Madrids egen träningsanlägg
ning i Valdebebas.

Sanktan All Stars. Två värtatjejer till Madrid!

Under året har vi spelat:

ST-cupen (inomhus) Silver

AIK Girl Star Cup (inomhus) Brons

Täbyblixten S (inomhus) Guld

Täbyblixten L (inomhus) Guld

Ekerö Futsal Cup (inomhus) Guld

Snöbollen Brons

Lundacupen Guld

Hudik Cup Silver

Gothia Cup Brons

Mc Donalds Cup Guld

F13-2B
Hammarby IF DFF 12  9  3  0 41– 4 30

Boo FF 12  9  2  1 37– 9 29

AIK FF 12  6  3  3 34–16 21

Värtans IK 12  6  2  4 31–13 20

Stuvsta IF 12  4  0  8 15–38 12

Tyresö FF 12  2  1  9 15–47  7

Värmdö IF 12  0  1 11  7–53  1 

F13-4C
Värtans IK 2 11 11  0  0 69– 2 33

Hammarby IF DFF 5 11 10  0  1 89–11 30

IFK Aspudden 3 11  8  1  2 41–14 25

IF Brommapojkarna 4 11  8  0  3 44–19 24

FK Bromma 11  4  3  4 21–23 15

Norrtulls SK 2 11  4  0  7 12–35 12

Hässelby SK FF 2 11  3  2  6 15–34 11

Boo FF 3 11  3  2  6 11–33 11

Järla IF FK 2 11  3  0  8 11–37  9

Ängby IF 11  2  2  7  8–28  8

Västertorps BK 11  2  2  7 10–43  8

Spånga IS FK 2 11  1  2  8  6–58  5 

Hur ser då fortsättningen ut? 
Värtans F96 lag är välkänt i både i Stockholm och 
övriga Sverige och en positiv sidoeffekt av detta 
är att flera duktiga spelare har sökt sig till laget på 
senare tid. Detta tillsammans med satsande flickor 
och ledare gör att vi ser ljust på framttiden och 
satsar på en topplacering i F14 under 2010.

Nästa gång får det handla mer om pojk  lagen.
folke jansson, lagledare f96

Guld�i�Lundacupen.�Ledare:�Folke�Jansson�och�Henrik�Berg-
gren.�Stående från vänster:�Alice�Wibaeus,�Olga�Langen-
skiöld,�Wilma�Yourstone,�Hanna�Lindström,�Nora�Otterhäll,�
Ebba�Halvarsson�och�Emelie�Hargeström.�Sittande fr vänster:�
Anna�Lundin,�Julia�Huth,�Paulina�Mangell,�Klara�Berggren,�
Olivia�Muhrbeck,�Hanna�Jedvall,�Vendela�Lagerljung�och�Julia�
Gustavsson�Frick.

Storbildskärmen�på�Gamla�Ullevi.

Lagkapten�Hanna�Jedvall�lyfter�stolt�bronsbucklan.



 

Pojkar

P13/P96 där Stefan Silfvergen 
håller i trådarna spelade i Sanktan 
med två lag med hemmaplan på 
Östermalms IP:s nya fina konstgräs 
(synd att vi inte kan träna där under 
vintern, men då är ytan upptagen av 
rundbanan för långfärdsskridsko). 
Det ena laget kom på 4:e plats och 
det andra laget hamnade på 12:e 
plats.

P13–4B
IF Brommapojkarna 3 11 11  0  0 102–2 33

Enebybergs IF 11  9  0  2 42–17 27

Vallentuna BK 2 11  5  4  2 36–22 19

Värtans IK 2 11  6  1  4 47–40 19

P13–4F

Rissne IF 12 10  2  0 62–14 32

Djurgårdens IF FF 8 12 10  1  1 85–12 31

Täby IS 12 10  1  1 63–23 31
· · ·
Värtans IK 12  2  0 10 18–60  6

P12/P97 med Johan Nordling som 
ledare har också spelat i två serier 
och håller nu under eftersäsong/
vinter på att ladda inför 11-manna- 
spel. Tabellplaceringen blev 7:e 
resp 9:e plats.

P12–2L

IFK Lidingö FK 9 11 10  0  1 56–15 30

Danderyds SK Gul 11  8  2  1 57–15 26

FC Djursholm 10 11  8  1  2 62–18 25
· · ·
Värtans IK 11  5  1  5 30–40 16

P12–18L

AIK FF 3  9  8  0  1 68–18 24

IF Brommapojkarna 17  9  7  0  2 34–14 21

IFK Lidingö FK 8  9  7  0  2 36–17 21
· · ·
Värtans IK 2  9  2  1  6 12–40  7

P11/P98 med Sigitas Brazinskas 
och Toumo Viitanen har haft det lite 
kämpigt i sin serie och hamnade 
på 12:e plats men bygger på laget 
inför nästa säsong med vinter träning 
både inom och utomhus, laget 
spelade från början i två serier men 
tvingades kraftsamla i en grupp.

P11–13

Vasalunds IF 6 11  9  0  2 57–19 27

IF Brommapojkarna 6 11  8  2  1 64–17 26

Hässelby SK FF 11 7  2  2 33–14 23
· · ·
Värtans IK 2 11  0  1 10  8–66  1

P10/P99 med Göran Boström 
som ledare har spelat med två lag 
och räknar med att göra detsamma 
 under 2010. En 9:e och en 4:e 
plats blev placeringen.

P10–15

IF Brommapojkarna 6 11 10  1  0 54–14 31

IF Brommapojkarna 2 11 10  0  1 85–13 30

Mariebergs SK 2 11  6  1  4 32–37 19
· · ·
Värtans IK 2 11  3  3  5 24–29 12

P10–16

Mariebergs SK 12 10  1  1 55–18 31

AIK FF 2 12  8  1  3 37–22 25

Djurgårdens IF FF 7 12  7  2  3 41–19 23

Värtans IK 12  6  0  6 30–29 18

P9/P00 ligger mig fortfarande 
varmt om hjärtat då jag varit med 
från första början. Det var med svår 
separationsångest som jag lämnade 
över till Kicki Wahlberg med yngsta 
sonen och lagets maskot Lukas (som 
bokstavligen växt upp med laget) 
förra våren. Inga tabeller redovisas 
för 8- och 9-åringarna. Nästa år ska 
P9 spela 7-manna på Hjortis…

P6/P03 ligger i startgroparna in-
för en eventuell seriepremiär 2010 
och är ett stabilt gäng killar som 
under Lousie Svenningsons outtröt-
tliga ledning tränar i Tessinparken 
på torsdagar. n

Flickor

F7/F02 är en grupp som under 
Lars Thors ledning håller på att för-
bereda sig inför sanktaspel 2010.

F8/F01 med Anette Modin vid 
rodret är ett stort gäng glada tjejer 
som tycker att fotboll är jätte roligt 
– dom har spelat i två serier med 
Abbis plan som hemmaplan. Noter-
bart är att DIF fått upp ögonen för 
vilken underbar plan Abbis är och 
börjat spela matcher där.

F12 leds av den röststarke 
 Roberto Sala som med fast hand 
och med hjälp av sina äldre döttrar 
håller sin yngsta dotter och hennes 
6–7 kompisar i stränga tyglar. De 
hamnade på 8:e plats i tabellen. 
Laget verkar ha det jättekul tillsam-
mans och har deltagit med ett lag 
i Sanktan och kommer att spela 
11-manna nästa år. Hur är detta 
möjligt med bara 8 spelare? Jo det 
är så att DIF:s Flicklag födda 1997 
i skrivande stund har gått över till 
Värtan. Värtans spelare hälsar de 
nya tjejerna välkomna till klubben 
och för att ni ska trivas så kommer 
F96 och F97 att träna tillsammans 
en kväll i veckan hela vintern. Vi 
tränar på Stora Essingens konstgräs, 
om det inte snöar för mycket!

F12–3L

FK Bromma 11  9  1  1 42–13 28

Vallentuna BK Dam Röd 11  8  0  3 44–16 24
· · ·
Vasalunds IF 2 11  6  1  4 31–15 19

Värtans IK 11  4  1  6 24–36 13

Kort om övriga ungdomslag 2009

Värtans ungdomssektion lever vidare men vi söker 
hela tiden nya spelare och ledare till vår verksamhet. Vi är inte 
störst i Stockholm men vi kämpar på, och vi är ett namn i flick-
fotbollen i Sverige. Värtans F96 är framgångsrika i Stockholm och 
Stockholms flickfotboll är bäst i landet. Tänk att lilla Värtan har 
ett lag i högsta divisionen F14 där vi tampas med något större 
klubbar som AIK, Boo FF, Hammarby med flera. En grupp med 
flickor födda -03 med bas i Olaus Petri-skolan håller på att ta 
form och en killgrupp P04 startas under vintern i Hjorthagens 
skola.    Folke Jansson, Värtan ungdom
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